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AKTUÁLNĚ

Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 4. června 2007 od 18.00 hodin *

Velkoobjemové kontejnery
 * 9. června od 10.00 hodin *

Běchovická pouť
* 10. června od 14.30 hod. *

POZOR!!  v areálu Sportovního centra
Běchovice (Chanos)

* 14. června 2007 od 17.00 hod. *
Pohádka v klubu Autobus

(strana 15)

* 28. června 2007 *
Zábavná aukce pro Neposedu

Vize, která nezapadla

Po dlouhé době letos překrásně vykvetly kaštany
podél Českobrodské silnice. Vyplatila se důsledná
likvidace listí napadeného klíněnkou jírovcovou.

Mám před sebou zažloutlý Život Běchovic s datem květen 2003.
V něm je jeden z prvních rozhovorů s Ing. Jiřím Santolíkem jako
starostou obce.  Seznamuje nás se  svou vizí do roku 2010. Je
v ní mnoho zajímavých nápadů. Od vybudování železniční za-
stávky Běchovice-střed, rozšíření infrastruktury obce až k plánům
na kruhové křižovatky. Vize se také zabývala bytovou výstavbou
ve dvou lokalitách v okolí Běchovic. Byl v ní i plán na rekonstrukci
centra obce s reprezentativními místnostmi. Rok 2010 se nezadr-
žitelně blíží, a tak jsem se zeptal pana Ing. Santolíka, jak se daří
jeho vizi naplňovat v době, kdy začíná jeho druhé volební období.

Vize Běchovice 2010 vycházela z územního plánu hl. m. Prahy
platného pro městskou část Praha-Běchovice. Byla zapracována
do dokumentace Koncepce rozvoje MČ Praha-Běchovice od roku
2003 do r. 2010, kterou schválilo zastupitelstvo MČ. Bohužel ně-
které záměry nelze realizovat pro nesouhlas vlastníků pozemků
nebo pro nevyjasněné vlastnické vztahy. Většinu představ se však
podařilo uskutečnit a některé jsou ve stavu rozpracovanosti a pří-
prav. Dokončili jsme zpevnění komunikací a chodníků v celé MČ.
Nejvýznamnější změny doznal vjezd do Běchovic I po Českobrod-
ské směrem od centra. Je oceňován projíždějícími a občany okol-
ních MČ. Místní občané jej již berou jako samozřejmost. Bylo upra-
veno okolí budovy ÚMČ a parkoviště u prodejny potravin.

Probíhá postupná rekonstrukce stávajících parkových ploch.
Zrestaurovali jsme všechny sochy a pomníky v Běchovicích umís-
těné v těchto parcích. Dva parky byly zrekonstruovány na dětská
hřiště. Okolí vodní nádrže Jalovka bylo upraveno na rekreační plo-
chu. V rámci programu JPD 2 s využitím fondů EU, finanční spolu-
účasti státu, hl. m. Prahy a MČ Praha-Běchovice vznikl nový kva-
litní dvouhektarový park mezi Běchovicemi II a Českobrodskou
ulicí na místě bývalého pole zarostlého lebedou. Je to investice do
nejbližší budoucnosti, ne pro okamžitý efekt. Věřím, že i ta část
občanů Běchovic II, která se k němu staví skepticky, jej ocení, až
v něm vyrostou osazené stromy a dřeviny a provoz na Českobrod-
ské se zklidní po výstavbě Pražského okruhu a obchvatu Běcho-
vic. Nebudeme se stále zavírat do svých zahrádek, ale chceme
jistě mít i hezké okolí pro procházky a relaxaci. S výstavbou Parku
Běchovice 2006 byla vysázena i nová alej stromů podél zrekon-
struovaného chodníku mezi Běchovicemi I a nádražím.

(Další odpovědi naleznete na straně 6)
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 2. a 3. května 2007 proběhlo 8. (náhradní) zase-
dání ZMČ. Celé znění zápisu je k dispozici na vývěsce
ÚMČ a na www.praha-bechovice.cz.

Zastupitelstvo městské části v úvodu zrušilo bod
číslo 10 jednacího řádu.

Pan Jiřík předložil zastupitelstvu návrh úpravy pra-
vomocí starosty a ZMČ. V diskusi vystoupil
Ing. Santolík, který vysvětlil, že obsah návrhu vcelku
koresponduje s již platnou legislativou, a tudíž je toto
usnesení nadbytečné. Zastupitelé návrh nepřijali. Dále
se k problematice úpravy pravomocí starosty vyjádřil
pan Požárek, který navrhl, aby veškeré nájmy a proná-
jmy majetku MČ Praha-Běchovice bylo možno uzaví-
rat pouze se souhlasem zastupitelstva. S jeho
návrhem zastupitelstvo souhlasilo.

K prodeji bytových domů čp. 250 a 251 podal staros-
ta úvodní informaci a navrhl doplnit text kupní smlouvy
o prodloužení lhůty k zaplacení kupní ceny z 30 dnů na
90 dnů. Zastupitelstvo se změnou kupní smlouvy s By-
tovým družstvem Do Panenek souhlasí a souhlasí rov-
něž s uzavřením kupní smlouvy včetně zastavěných
pozemků parc. č. 405 a parc. č. 406 v kat. území
Běchovice.

Sportovní areál Na Korunce.
Starosta a Ing. arch. Bubník rozebrali materiál

o stavu nedodělků a závad na sportovním areálu
Na Korunce, který předložil budoucí správce areálu ob-
čanské sdružení Tělovýchovná jednota Sokol Praha-
Běchovice II. K zajištění odstranění nedodělků (jejichž
dokončení má vliv na možnost řádného provozování
areálu) byla jmenována odborná komise ve složení
Ing. arch. Bubník, pan Urban, pan Martan a pan Horák,
která má za úkol jednat s dodavatelem stavby, dohlí-
žet na odborné dokončení stavby a převzít dokončené
nedodělky.

Starosta informoval zastupitele, že je nutné zahájit
kroky k zajištění protipožárních opatření pro výstavbu
nafukovací haly a přednesl návrh k jejich zajištění. Za-
stupitelstvo zmocnilo starostu k podpisu smlouvy s do-
davatelem technické dokumentace.

 Zastupitelstvo souhlasí s uzavřením smlouvy o ná-
jmu a provozování sportovního areálu Na Korunce
s občanským sdružením Tělovýchovná jednota Sokol
Praha-Běchovice II po odstranění nedodělků bránících
provozu a po vzájemné dohodě s budoucím provozo-
vatelem areálu Na Korunce.

Jednání zastupitelstva mimo jiné sledoval i starosta
MČ Praha 20 (Horní Počernice) pan Bc. Ivan Liška,

který pozdravil přítomné zastupitele a vyslovil svůj
názor na průběh jednání.

Zastupitelstvo souhlasí s podáním návrhu na změ-
nu Územního plánu hl. m. Prahy v kat. území Běchovi-
ce pro realizaci stoky „H“.

Starosta podal informaci o veřejném osvětlení nové-
ho Parku Běchovice 2006. Zastupitelstvo souhlasí
s podáním žádosti na MHMP o předání 28 ks parko-
vých světel do vlastnictví hl. m. Prahy.

Starosta informoval zastupitele o možnosti podat
žádost o svěření pozemku č. 910 (komunikace
Na Korunce), pozemků 1464/3, 1465/1 (část), 1465/7,
1485/3, 1485/1, část pozemku 1486/1 (pozemky u JHP
Mosty) a pozemků parc. č. 1443, 1442 a 1439/1
(na vrchu Jelen). Zastupitelstvo s podáním žádostí
na MHMP souhlasí.

Pan Pošmura informoval o práci výboru pro výchovu
a vzdělávání. Zastupitelstvo uložilo připravit novou
smlouvu o nájmu nebytových prostor s MŠ Beruška.
Návrh smlouvy bude zastupitelům předložen dne
28. 5. 2007 na poradě zastupitelů.

Dále informoval o grantech na rok 2007 a o zasedá-
ní rady školy.

Přestavba centra Běchovic.
Starosta podal informaci k činnosti firmy Starkon ve

vztahu k přestavbě centra Běchovic.
Zastupitelstvo souhlasí s výstavbou pouze I. etapy

dostavby centra firmou Starkon dle projektové doku-
mentace pro stavební povolení, kde blok č. 4 – veřejná
budova, bude dořešen dohodou mezi MČ a firmou Star-
kon do 30. 6. 2007. V souladu s vydaným rozhodnutím
o umístění stavby a současně jako vlastník pozemků
souhlasí s umístěním části této stavby včetně inže-
nýrských sítí na pozemcích parc. č. 190 a 191 v kat.
území Běchovice.

Starosta podal informaci k akci výstavba nové MŠ.
Zastupitelstvo ukládá úřadu MČ oslovit firmy, které do-
poručí zastupitelé, k podání nabídky na provedení
výběrového řízení na dodavatele stavby. Termín pro po-
dávání nabídek je do 21. 5. 2007 do 12.00 hodin. Zastu-
pitelstvo jmenovalo výběrovou komisi ve složení: pá-
nové Požárek, Klůna, Urban, Santolík, Jiřík a Kos, na
výběr firmy, která provede dle platných předpisů výbě-
rové řízení na dodavatele uvedené stavby. Zastupitel-
stvo zmocňuje starostu MČ podpisem smlouvy na
výběr dodavatele stavby nové mateřské školy s firmou,
která bude komisí po provedení výběrového řízení
vybrána jako nejvhodnější.

Starosta informoval o kritériích na výběr dodavatele
pro výstavbu nové MŠ,se kterými se zájemci mohou
seznámit na ÚMČ.
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Pronájmy pozemků.
Výběr nabídek reagujících na vyvěšené záměry na

pronájem pozemků:
1. Zastupitelstvo souhlasí s pronájmem části pozem-

ku parc. č. 1230/1 v kat. území Běchovice, cca. 200
m2, pro účely dočasné deponie zeminy, firmě Viamont
DSP, a. s., po dobu nezbytně nutnou pro výstavbu žel.
koridoru Běchovice – Praha – Libeň.

2. Zastupitelstvo souhlasí s dočasným pronájmem
části pozemků parc. č. 191, 197, 198 a 200 v kat. úze-
mí Běchovice, pro oplocení stavby první etapy výstav-
by centra Běchovic (pruh 4 m okolo budovy č.p. 2)
firmě Starkon Praha Group, s. r. o., po dobu nezbytně
nutnou pro výstavbu.

3. Na pronájem části pozemků parc. č. 190 a 191
v kat. území Běchovice. Došly dvě nabídky a obě byly
komisí akceptovány.

Zastupitelstvo souhlasí s dočasným pronájmem části
pozemků parc. č. 190 a 191 v kat. území Běchovice,
pro deponii sypkých materiálů (cca 3000 m2) firmě
Jaroslav Brtek Autodoprava, po dobu nezbytně nutnou
(dle žádosti).

Zastupitelstvo souhlasí s dočasným pronájmem části
pozemků parc. č. 190 a 191 v kat. území Běchovice,
za účelem zajištění výstavby I. etapy dostavby centra
MČ Praha-Běchovice, firmě Starkon Praha Group,
s. r.o. Části výše uvedených pozemků pronajatých
firmě Starkon Praha Group, s. r. o.,budou využívány
dle nájemní smlouvy:

1. pro skládku stavebního materiálu (cca 300 m2)
2. pro zajištění výstavby I. etapy dostavby centra

MČ Praha-Běchovice, tj. umístění části této stavby
a umístění inženýrských sítí.

Dále se jednalo o uložení zeminy na pozemku 190
a 191 firmou Hochtief, které bylo starostou povoleno
na 14 dnů jako mezideponii při výstavbě bytových domů.
Lhůta nebyla dodržena, proto byl dán úkol úřadu MČ
projednat to jako zábor veřejného prostranství.

Informaci ke studii na úpravy bytového domu č.p. 8
podal starosta a navrhl text usnesení k dalšímu postu-
pu. Zastupitelstvo ukládá zajistit vypracování rozpočtu
nákladů na rekonstrukci bytového domu č.p. 8 od dvou
nezávislých rozpočtářů tak, aby ZMČ mohlo rekonstruk-
ci projednat na příštím jednání zastupitelstva. Zastupi-
telstvo přijímá studii vypracovanou Ing. arch. Bubní-
kem jako sponzorský dar MČ ve finanční výši dle
platného honorářového řádu.

Ing. arch. Bubník přednesl zprávu o činnosti komi-
se výstavby a předložil návrhy řešení k jednotlivým
akcím:

Nejprve u pomníku v Běchovicích II a potom u pomníku padlých
v Běchovicích I položila delegace místního úřadu a školy květiny.
Po krátkém vystoupení starosty obce Ing. Jiřího Santolíka
a děvčat z pěveckého sboru všichni přítomní uctili památku ze-
snulých minutou ticha.

1. Žádost firmy BDS, s. r. o., o souhlas majitele
komunikace s umístěním napojení pozemku parc. čís-
lo 643/2. a navrhl, že zastupitelstvo vydá vyjádření
k napojení pozemku č. parc. 643/2 až po předložení
projektu k územnímu rozhodnutí zamýšleného osmi-
bytového domu. Zastupitelstvo přijalo protinávrh
pana Jiříka, ve kterém nesouhlasí s napojením pozem-
ku č. parc. 643/2 na komunikaci.

2. Žádost PRE o doplnění pozemků ke smlouvě
o zřízení věcného břemene. Zastupitelstvo souhlasí,
aby usnesení č. 91/5/07, kterým byl odsouhlasen pod-
pis smlouvy o zřízení věcného břemene týkající se
kabelového vedení u nových bytových domů č. p. 574
a 575 v celkové délce 309 m, bylo doplněno o čísla
dotčených pozemků parc. č. 565, 568/1, 605, 639/2
a 643/1 v kat. území Běchovice.

3. Žádost firmy SAOS o odsouhlasení pronájmu části
areálu Stará pošta na hudební bar. Zastupitelstvo sou-
hlasí se záměrem pronajmout část západního křídla
Staré pošty dle předložené studie na hudební bar za
předpokladu, že v těchto prostorách nebudou umístě-
ny výherní automaty ani terminály.
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4. Žádost firmy Zista o prodej části pozemku
 parc. č. 1230/9 v kat. území Běchovice. Zastupitel-
stvo s prodejem nesouhlasí a doporučuje řešit před-
mětné území komplexně.

5. Žádost firmy M Cyklus o odprodej části pozemku,
na kterém jsou umístěny objekty firmy M Cyklus. Za-
stupitelstvo s prodejem pozemku nesouhlasí a doporu-
čuje řešit předmětné území komplexně.

6. Žádost firmy Zavos o vyjádření k projektové do-
kumentaci pro územní rozhodnutí – první část stavby
č. 8548 prodloužení kanalizačního sběrače H. Zastupi-
telstvo se stavbou souhlasí.

7. Žádost MHMP o vyjádření k úplatnému převodu
části pozemku 1284/1 v kat. území Běchovice o vý-
měře cca 200 m2 pro pana Zuzaňáka. Zastupitelstvo
s úplatným převodem souhlasí.

8. Žádost firmy ISS, s. r. o., o podpis smlouvy
o smlouvě budoucí pro trvalé umístění přípojek (poze-
mek parc. č. 882 v k.ú. Běchovice). Zastupitelstvo sou-
hlasí s podpisem smlouvy o smlouvě budoucí na trva-
lé umístění tří vodovodních přípojek a přípojky elektro
k plánovanému třísekčnímu bytovému domu, který bude
umístěn na parcele č. 881/4 v k.ú. Běchovice. Přípojky
povedou přes pozemek parc. č. 882 v k.ú. Běchovice,

který je svěřen do správy MČ Praha-Běchovice.
Souhlas se vydává za předpokladu, že sítě budou pro-
vedeny dle projektové dokumentace, budou provedeny
na náklady investora a bude následně úřadu předána
dokumentace skutečného provedení.

Pan Martan, předseda komise pro dopravu a roz-
voj, informoval o konceptu dopisu, který vypracoval
jako reakci na zamítnutí výstavby zpomalovacích pra-
hů na komunikaci Do Říčan u nové zastávky MHD
č. 240. Zastupitelstvo ukládá úřadu MČ zaslat dopis
s předmětnými připomínkami na DI Správy hl. m. Pra-
hy panu Hovorkovi.

Pan Martan se obrátil na přítomné s dotazem, zda bu-
dou cesty ke skateparku v novém Parku Běchovice 2006.
Starosta odpověděl, že v projektu je pochozí trávník.
Pan Martan zdůraznil, že by bylo dobré do budoucna ces-
tu ke skateparku vytvořit. Dále ještě pan Martan informo-
val o plánované schůzce s jednatelem firmy Starkon.

Mgr. Svátek informoval o činnosti komise pro kultu-
ru a volnočasové aktivity. Předložil návrh plánu akcí
na rok 2007 a podal k tomuto návrhu informace. Zastupi-
telstvo bere na vědomí přehled akcí pro období leden až
červen 2007 a schvaluje částky vyhrazené v rozpočtu
MČ pro jednotlivé akce.

Drobné zprávy z úřadu:
Tajemník informoval, že od května nastoupila na Úřad

MČ Praha-Běchovice nová pracovnice na dobu určitou
(náhrada po dobu mateřské a rodičovské dovolené paní
Dömeové), a dále informoval, že vyhlásil výběrové ří-
zení na obsazení uvolněného místa po paní Volfové
od 1. 6. 2007 (do výběru se přihlásil pouze jeden zá-
jemce).

Starosta informoval
– o uzavření pojistné smlouvy na sportovní areál

Na Korunce
– o distribuci nové mapy Běchovic.

Vedle cesty Na Tábor vyrůstá francouzské předměstí.

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

ELEKTROINSTALACE DO 1 000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:
DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny
STAKO
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– o podmínkách pojištění zastupitelů proti případné
náhradě způsobené škody v souvislosti s výkonem
mandátu. Zastupitelstvo MČ souhlasí s uzavřením
smlouvy pojištění odpovědnosti ve výši 10 mil. Kč
a pověřuje starostu podpisem smlouvy se společností
CIC plus, a. s.

– o špatném stavu nástupiště u vlaků. Z důvodu re-
konstrukce nemohou méně pohybliví občané vystoupit
či nastoupit z vlaku ve stanici Praha-Běchovice.
S ohledem na časový harmonogram prací není nutné
dělat žádná opatření.

– o možném umístění sběrného dvora. Vytypované
místo je v bývalém areálu VÚ Běchovice. Dále staros-
ta informoval, že na území MČ Praha-Běchovice neby-
la vytypováná žádná vhodná lokalita pro umístění kom-
postárny.

– o závěrech z jednání starostů MČ dotčených
výstavbou přeložky I/12.

– o natáčení francouzského filmu na území MČ
a seznámil přítomné s návrhem smlouvy na kompen-
zaci za užívání přístupové komunikace. Zastupitelstvo
souhlasí s uzavřením smlouvy o dočasném užívání
komunikace pro účely natáčení filmu Faubourg 36.

– o návrhu dodatku k nájemní smlouvě s firmou
Ing. Jiří Malina – M-Cyklus. Zastupitelstvo souhlasí
s uzavřením tohoto dodatku.

– o žádosti na souhlas vlastníka se zřízením sídla
nově vzniklého bytového družstva na adrese: Do Pa-
nenek 248, Praha-Běchovice. Zastupitelstvo souhlasí
jako vlastník nemovitosti (bytový dům č.p. 248) se zří-
zením sídla pro nově vznikající bytové družstvo na ad-
rese: Do Panenek 248, 190 11 Praha-Běchovice.

– o nabídce na provedení úpravy zeleně ve sportov-
ním areálu Na Korunce od firmy Zahradnictví
Ing. Antonín Kočí. Zastupitelstvo MČ souhlasí se za-
dáním prací ve výši 184 777 Kč.

– o vypsání nového výběrového řízení na prodej po-
zemků ve vlastnictví hl. m. Prahy mezi Běchovicemi
a Újezdem nad Lesy (nabídky do 1. 6. 2007). V podmín-
kách je mimo jiné dána povinnost doložit vyjádření MČ
s navrženou studií na zástavbu tohoto území.

– o komplikacích, které pro činnost MČ přináší nový
stavební zákon ve vztahu ke stavebníkům. Po podání
informace navrhl starosta, aby mu byla dána kompe-
tence (po projednání v komisi výstavby) vycházet sta-
vebníkům v rámci možností vstříc bez projednání
v ZMČ. V diskusi vystoupil pan Martan, který navrhl,
aby tato otázka byla nejdříve projednána na poradě za-
stupitelů.

Podle zápisu Josefa Jáchyma

KONTEJNERY V ČERVNU!

Velkoobjemové kontejnery
budou přistaveny

v sobotu 9. června od 10.00 hodin
na stanovištích:

Na parkovišti Za Poštovskou zahradou
Na křižovatce ulic Do Říčan x Václava Kovaříka

Do těchto kontejnerů patří:
– starý nábytek, skříně, postele, matrace, stoly...
– koberce, linolea,
– elektrické spotřebiče – pračky, myčky, videa,
– zdravotní keramika: umyvadla, záchody
– kovový odpad: motory, plechy, části autovraků
– dřezy, vany...

Do kontejneru nepatří:
– pneumatiky, baterie,
– stavební suť,
– lednice, počítače, monitory,
– zahradní odpad

Děkujeme, že respektujete nařízení
pražských služeb a využíváte kontejnery

pouze na určené věci.

Gabriela Šmejkalová
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Ing. Jiří Santolík

Máme povinnost k našim dětem a jejich potomkům.

 ZASTUPITELÉ MČ PRAHA-BĚCHOVICE

Je mnoho otázek, které mám na
jazyku při setkání s panem Santolí-
kem. Začněme tedy problematikou
zeleně. Máme každý zahrádku, vy-
rostly parky. V inzerátech na naše byty
byla ale zmínka o lese. Nedávno jsem
slyšel o přípravě lesoparku v blízkosti
Běchovic.

Byla zahájena výsadba nového
čtyřicetičtyřhektarového lesoparku
severně od železniční trati a západ-
ně od ulice Mladých Běchovic. Při-
pravuje se projekt lesoparku i na vý-
chodní straně této ulice ke
Klánovickému lesu. Ve změnách
územního plánu hl. m. Prahy (vlna
06) je projednáváno vytvoření lesních
komplexů mezi budoucím
obchvatem obce a jižní obytnou čás-
tí Běchovic. Je zpracována studie a
po vyjasnění vlastnických vztahů
může být realizována.

Pro sportovní využití občanů byla
v obou částech Běchovic zrekonstru-
ována sportovní centra. Je to velký
dar běchovickým z veřejných pro-
středků. Mnozí čtenáři ale poukazují
na zastavení stavby vedle pošty.

Vloni byla zahájena výstavba nové
mateřské školy s kapacitou
80 až 100 dětí. V letošním roce bude
výstavba pokračovat a věřím, že
v příštím roce bude stavba dokon-
čena. Výstavba MŠ souvisí i s po-
čátkem přestavby centra MČ, kdy po
dokončení přestavby budou mít Bě-
chovice cca 1000 nových obyvatel.

Ano, byly již postaveny dva
bytové domy jižně od Českobrodské,
kde mají nové byty již své vlastníky.
Severně od této ulice začala demoli-
ce statku č.p. 2. Kdy bude zahájena
výstavba?

Vlastník chce ještě v letošním
roce zahájit výstavbu I. etapy při-
bližně v obrysech bývalého statku.
Plynule chce pokračovat ve výstav-
bě II. etapy bytových domů na
pozemcích současné deponie
v úzké spolupráci se zastupitel-
stvem MČ. Další nová výstavba se
již reálně připravuje mezi Vaňhovem

a Blatovem. Na východě po dokon-
čení výstavby vzniknou další „Nové
Běchovice“. S výstavbou souvisí
i občanská vybavenost, která je
i pro stávající obyvatele nedostateč-
ná.

Komu z nás se líbí současné pro-
story zdravotnického střediska?
Brzy budou naprosto nevyhovující.
Komu z nás se líbí síť obchodů
a služeb? Nemáme slušný prostor
pro shromáždění většího počtu lidí,
což pociťuje především aktivní klub
důchodců, škola a další. Současné
prostory knihovny neumožňují, aby
poskytovala služby občanům na
dnes požadované úrovni, kdy se
knihovny v zahraničí, ale i u nás,
stávají centry kulturního života. Pro-
story základní školy začínají být
a brzy budou nevyhovující. Všech-
ny tyto a další problémy jsou úkoly,
které musí zastupitelstvo MČ urych-
leně a v předstihu řešit! Cesta je
jediná. Využít zájmu investorů
a vyjednat s nimi takové podmínky,
aby MČ tyto záležitosti pomohli vy-
řešit.

V zápise ze zasedání zastupitel-
stva je zmínka o výstavbě obecní
budovy občanské vybavenosti. Před-
pokládám, že většina zmíněných
problémů by její výstavbou mohla být
vyřešena.

Při přestavbě bývalého statku
č.p. 2 vznikne ve vnitřním atriu
16 nebytových prostor, které je mož-

né využít pro obchod a služby. Dále
vyroste směrem k Českobrodské
ulici budova, kterou by MČ mohla vy-
užít pro zdravotní služby, sál
a knihovnu. Minulé zastupitelstvo roz-
hodlo o vstoupení MČ do projektu in-
vestora pozemky deponie a za ně
získat tuto budovu pro zlepšení ob-
čanské vybavenosti MČ. Nedosta-
tečné kapacity školy by pak byly
řešeny úpravou prostor v budově
ÚMČ po zdravotnickém středisku
a knihovně.

Současné zastupitelstvo MČ za-
tím váhá a rozhoduje se mezi třemi
variantami. Předně: Vložit pozemky
deponie do společného projektu
a získat novou budovu občanské vy-
bavenosti pro zdravotní středisko, sál
a knihovnu. Za druhé: Vložit pozem-
ky do společného projektu
a získat nové byty. Za třetí: Investo-
rovi pozemky prodat. Já osobně,
s výhledem na budoucnost, se při-
kláním k první variantě. Získat byty
není pro MČ výhodné a u třetí varian-
ty neumím předvídat postoj
hl. m . Prahy a vidím ji jako nejméně
vhodnou. Můj názor zde ale není roz-
hodující. Rozhodující je, na čem se
dohodne zastupitelstvo MČ. Rád
bych ovšem zdůraznil, že příležitost
získat budovu občanské vybavenosti
v centru MČ se již opakovat nebude.

Vaše vize rozvoje obce má však i
své odpůrce.

Jsem přesvědčen, že má vize roz-
voje Běchovic, se kterou se ztotož-
nilo minulé zastupitelstvo, je dobrá.
Oprávněně se domnívám, že
s ní souhlasí i velká většina občanů
Běchovic a za čas ji ocení i ti, kteří
jsou věčnými kritiky z podstaty.
V minulých čtyřech letech bylo
z nejrůznějších finančních zdrojů
v Běchovicích proinvestováno přes
250 milionů Kč. A na Běchovicích je
to vidět! Běchovice si to zaslouží!

Každý, kdo se účastní veřejných
schůzí nového zastupitelstva nebo
si alespoň prohlédne zápisy zveřej-
ňované v ŽB, vidí, že se na vaši ad-
resu snáší kritika části zastupitelů.

Každá investiční akce s sebou
přináší spoustu jednání a problémů.
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Snadno dojde při takové šíři záběru k tomu, že některé
věci by se daly řešit lépe. Nikdy ale nebyl a nesmí být
překročen legislativní rámec. Chci veřejně vzkázat
několika novým zastupitelům: Ano, kontrola je nutná
věc, ale nesnižujte svou práci do polohy tónu bulvár-
ních plátků, zanechte honby za hledáním pochybení
starosty a hledání kostlivců ve skříni. Je to zbytečná
ztráta času. Napněte raději své síly směrem, pro který
vás občané zvolili, pracujte cílevědomě na rozvoji
a rozkvětu Běchovic, na zlepšení životního prostředí
a života jejich obyvatel. Sám nejlépe vím, jak je to
obtížná práce plná kompromisů a vyžadující fantastic-
kou trpělivost. Nic není v životě černo-bílé. Chceme-li
se ale po skončení volebního období podívat s uspo-
kojením na výsledky své práce, není jiné cesty!

Poznal jsem už různé starosty. Jak byste se sám
hodnotil?

Funkce starosty je „ďábelská“ funkce. Můžete být úspěš-
ným starostou, kdy celé volební období hledáte, proč to či
ono nelze udělat, čas utratíte projednáváním rizik a posílá-
ním žádostí a stížností. Hmatatelné dílo ale za vámi není
vidět. Kdo nic nedělá, nic nezkazí.

 Takovým starostou nejsem a nebudu. Zvolil jsem si
náročný cíl: postupnou přeměnu zemědělské vesnice
Běchovice v rezidenční obytné sídlo obklopené lesy.
Na lesních plochách nikdy nevzniknou průmyslová
a logistická centra. Cesta k dosažení cíle je trnitá. Bez
okamžitého efektu. Máme ale povinnost k našim
dětem a jejich potomkům. Nemůžeme se rozhodovat
jen pro dnešek a zítřek. Naše rozhodnutí poznamenají
blízkou i vzdálenou budoucnost. Zvolil jsem cestu, při
které často „padnu na ústa“, při které budu terčem po-
mluv, fám a závisti. Pro dosažení cíle je ale třeba se
nad tyto věci povznést, dál „hrát šachové partie“ ve
shánění finančních prostředků, dál trpělivě prosazovat
postupné cíle pro dosažení cíle výsledného. Invence
a trpělivosti mám, myslím, na rozdávání. Nebudu nic
dělat proti občanům Běchovic, ale jen pro jejich pro-
spěch. Takovým starostou bych chtěl být i nadále.

S Ing. Jiřím Santolíkem připravil Jan Jech

BYTOVÝ TEXTIL A GALANTERIE
Jablonecká 358/25, Praha 9 Prosek

(100m od Polikliniky Prosek)
stanice BUS Liberecká

(150m od budoucí stanice METRA PROSEK I)

TEXTILNÍ GALANTERIE
DEKORAČNÍ A POTAHOVÉ LÁTKY, ZÁCLONY

PŘEDTISKY, GOBELÍNOVÉ PŘEDLOHY
 A LÁTKY NA VYŠÍVÁNÍ

LOŽNÍ SOUPRAVY, PROSTĚRADLA,
DĚTSKÉ DEKY (dovoz Španělsko)
KOJENECKÝ TEXTIL zn.VLČEK

ZAJIŠŤUJEME RÁMOVÁNÍ A PASPARTOVÁNÍ

PRODEJNÍ DOBA: PO-PÁ 10-12, 14-18 hod.

tel.: 602 385 125

REKORD NA TURNAJI

Dne 12. 5. 2007 se konal v arealu Sportovního cen-
tra Běchovice turnaj v nohejbale trojic, jehož se zú-
častnil rekordní počet 12 družstev. Proměnlivé počasí
zapříčinilo, že se turnaj na chvilku přemístil do tělo-
cvičny, ale rozhodující zápasy proběhly už na venkov-
ním hřišti. O zpestření turnaje se postarala hudební
skupina Black storm. Další turnaj v nohejbale se koná
23. 6. 2007.  Dále je na programu 2. 6. 2007 turnaj
v malé kopané a 9. 6. 2007 turnaj v tenise.

Miroslav Kundrát

Tradiční akcí koncem dubna je pálení čarodějnic. Letos se
v Kuťatském parku sešla stovka dětí i dospělých. (Ti menší si mohli
vyzkoušet drobné soutěže, zatancovat si a v závěru opéct špekáček.
Starší rádi zavzpomínali na doby táboráků a popovídali si se známými.)

SÍDLO FIRMY
PRAHA 10-DUBEČ

 PLASTOVÁ OKNA,
         ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO – ČT: 8.00 – 17.00
PÁTEK: 8.00 – 12.00

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU
V NAŠÍ PROVOZOVNĚ SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
INFO@AKPA.CZ
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Oddíl TRI SKI Horní Počernice pořádal v neděli
13. května 2007 duatlonový závod dětí a mládeže. Byly
připraveny tratě pro věkové kategorie od benjamínků
až po juniory a dospělé. Na startu se sešlo celkem
109 závodníků z celé republiky. Podařilo se přilákat ostří-
lené borce i závodníky, kteří si přijeli zkusit duatlon
poprvé. V žákovských kategoriích, kde byl závod mis-
trovstvím Prahy, vyhráli způsobem start – cíl domácí
závodníci Jakub Josef a Marek Johanides, v dívkách
pak Kateřina Troppová z oddílu Nový Věk Triatlonu
a Vendula Janoušková z TTK Slavia VŠ Plzeň. Je
téměř pravidlem, že tituly přeborníků Prahy vyhrávají
závodníci TRI SKI Horní Počernice, a tak se stalo
i letos. Závod si zkusilo i několik benjamínků z blízké-
ho okolí a podle ohlasů se i jim velice líbil.

Závod dorostu a juniorů byl vyhlášen jako mistrov-
ství České republiky. Mistrem republiky v juniorské
kategorii se stal Ondřej Jeníček z FORT SMC, který
porazil Radka Roupce z TK Moravské Budějovice.
Na vítěze s Dobřan Lukáše Tomáška z SK OMT
Pardubice zbylo třetí místo. Ve druhé skupině, která se
vytvořila v cyklistické části, byli Jan Beran, Radek
Novotný a dva domácí závodníci Jonáš Vojtěch a
Martin Andrš. V kategorii juniorek zvítězila suverénně Lea
Johanidesová způsobem start – cíl před domácí
Kateřinou Hampejsovou a Evou Čokrtovou z TJ Slavoj
Český Brod (pravidelně startovala v závodě Mladé
Běchovice). Vítěz v kategorii juniorů zdolal trať skláda-
jící se z 5 km běhu, 20 km jízdy na kole a 2,5 km běhu
za 62 minut.

Není určitě bez zajímavosti, že pro čtveřici juniorů
Tomáška, Jeníčka, Roupce, Leu Johanidesovou
a dorostenku Zuzanu Vlčkovou byl Počernický duatlon
generálkou před MS v Györu, kterého se o týden poz-
ději zúčastnili.

V dorosteneckých kategoriích se stal mistrem
republiky Tomáš Řenč z SK Slavia Praha před Micha-

lem Ševčíkem z TK Moravské Budějovice a Milanem
Dudkem z oddílu Nový Věk Triatlonu. Obdobný průběh
jako v Dobřanech měl i závod dorostenek. Lucie
Vaverová z TJ Spartak Třebíč vrátila porážku a odsu-
nula na druhé místo vítězku z Dobřan Zuzanu
Vlčkovou z TT MIP Polička. Na třetím místě závod
dokončila Martina Janoušková z TJ Slavia Plzeň.
 Na nepopulárním, ale pěkném čtvrtém místě skončila
domácí závodnice Denisa Platilová.

Naši závodníci nezklamali a předvedli kvalitní výko-
ny. Oddíl TRI SKI má závodníky, kteří mohou v letošní
sezóně mluvit do pořadí v čele závodního pole. Nezbý-
vá, než jim popřát do sezóny mnoho štěstí a sportov-
ních úspěchů. Výsledky a fotografie ze všech triatlono-
vých závodů a můžete průběžně sledovat na našich
stránkách www.volny.cz/triskihp.

Počernický duatlon, jehož 7. ročník je za námi, pro-
běhl za nádherného počasí, v příjemném přírodním pro-
středí. Spolupráce s marketingovým partnerem ČSTT
Galant Brno, s. r. o., byla bezvadná. Firma PPL, která
podporuje jak oddíl TRI SKI, tak i tento závod, věnova-
la finanční prostředky na ceny a ostatní sponzoři pak
drobnosti a pomoc při organizaci. Velkou podporou
organizátorům akce byla přítomnost starostů tří okol-
ních městských částí, z Horních Počernic Ivana Lišky,
z Dolních Počernic Zbyňka Richtera a z Běchovic
Jiřího Santolíka, kteří s uznáním sledovali výkony všech
závodníků a na závěr jim společně předali zasloužené
ceny. Zájem představitelů městských částí i sponzorů
ukazuje, že Počernický duatlon stejně jako triatlonový
oddíl TRI SKI na východě Prahy již plně zdomácněl,
a pokud bude dostatek sportovců ochotných trápit své
tělo tímto náročným, ale krásným sportem, má
i budoucnost.                                          Zaslal Tomáš Platil

POČERNICKÝ DUATLON

Počernický duatlon přivítal i běžce, kteří se zúčastňovali Mladých Běchovic. Starostové Ivan Liška a Jiří Santolík jim předali ceny.
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Areál sportovního centra Běchovice (Chanos)

**** Občerstvení **** Cukrová vata ****
**** Pečené makrely **** TOMBOLA ****

****Zmrzlina ****
**** Autogramiáda hráčů Slávie *****

10. června 2007 od 14.30 hod.

Program: 14.30 Zahájení
15.00 Vystoupení skupiny šermířů
15.45 Vystoupení tanečních skupin
16.00 Kouzelnické představení
16.45 Místní hudební skupina Black storm
17.00 Diskotéka pod širým nebem

Srdečně zve ÚMČ Běchovice, ZŠ, MŠ, ŠD, Sokol, ČRS a o. s. Neposeda

Celé odpoledne v provozu atrakce pro děti
 s možností získat pěkné ceny:

střelba ze vzduchovky, krmení zvěře, přechod řeky,
 hod na kroužky, opičí dráha, Jágrova střela,

koutek pro nejmenší a další, jízda na poníkovi.

Vstupné: Děti: Zdarma
Dospělí: Dobrovolné

BĚCHOVICKÁ POUŤ

V případě nepříznivého počasí proběhne
program uvnitř tělocvičny!
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„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S T AV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193–4, 602 384 790

www.krutsky.cz  e-mail: stavebniny@krutsky.cz
!!! DOPRAVA AUTOMOBILEM MAN S HR ZDARMA !!!

✓ Cihlový zdící systém POROTHERM, přesné tvárnice YTONG, šedé tvárnice H+H, cihly, překlady, stropní
systém HURDIS, MIAKO

✓ Cement, vápno, sádra, suché maltové směsi, omítky, štuky, betony, lepidla, sanace, keraštuk
✓ Střešní tašky KM BETA, KB BLOK, BRAMAC, TONDACH, střešní okna VELUX, latě, fólie, střešní šindel
✓ Tepelná izolace ORSIL, ISOVER, polystyren RIGIPS, hydroizolace, lepenky, tekuté lepenky
✓ Fasádní zateplovací systém, omítky, barvy  PRINCE COLOR, PRIMALEX, RELIUS
✓ Komínový systém SCHIEDEL, stavební chemie DEN BRAVEN – akrylát, silikon, bitumen, PU pěna, atd.
✓ Hutní materiál, betonářské sítě, žebírková ocel, I a U profily, stropní nosníky, kovové zárubně
✓ Betonové plotovky KB BLOK, ztracené bednění, ploty, pletivo
✓ Betonová dlažba, obrubníky, palisády, zahradní architektura BEST - záruka 20 let
✓ SÁDROKARTON – kompletní systém – desky, profily, upevňovací prvky, šrouby atd...
✓ Fasádní a vnitřní barvy PRIMALEX, PRINCE COLOR, RELIUS barvy na kov a na dřevo
✓ Míchačky, nářadí, žebříky, ochranné pracovní pomůcky, barvy, spojovací materiál, atd...
✓ Tónovaní omítek a barev PRINCE COLOR A PRIMALEX, RELIUS na počkání
✓ Rozvoz materiálu automobily 2x Man s HR, Volvo s HR a Liaz s hydraulickou rukou
✓ Kamionové dodávky po celé ČR
✓ Kompletní zásobování staveb
✓ Výpočet materiálu pro vaši stavbu, cenová kalkulace, individuální cenové nabídky
✓ Montáž střešních oken Velux pro RD zdarma (5 % DPH)

! !  ZAJÍMAVÉ SLEVY – INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!

Dnes si povíme něco o důležité sloučenině známé
jako Koenzym Q 10.

Q 10 je znám relativně dlouho, ale do podvědomí širo-
ké odborné veřejnosti však vstoupil až v roce 1978, kdy
za jeho výzkum dostal Angličan Peter Mitchell Nobelo-
vu cenu.

Koenzym Q 10 je sloučenina, kterou potřebují enzy-
my jako jakýsi „startér“ své aktivity. Je rozpustný v tuku,
a proto ho nejčastěji koupíme v želatinové kapsli.

Koenzym Q 10 vyrábějí lidská játra a zbytek, asi jed-
nu třetinu, získáváme z potravy. Přibližně od dvacátého
roku věku však schopnost jater produkovat Q 10 klesá.
Začne nám ubývat energie a zhoršuje se funkce těles-
ných tkání, které jsou na koenzymu Q 10 závislé. Nedo-
statek této látky navíc narůstá při stresu, fyzickém
výkonu či při různých onemocněních.

Užívání této látky můžeme pomoci léčbě:
– osoby trpící selháváním oběhu (srdce)
– osoby trpící selháváním ledvinové funkce
– osoby trpící astmatem a léčené kortikoidy
– neplodnost mužů
– diabetici
– snižovat krevní tlak

OKÉNKO ZDRAVÍ – degenerativní onemocnění nervového systému
(Parkinsonova a Alzheimerova choroba)

– může zmírňovat bolesti při angině pectoris
– chránit před tvorbou krevních sraženin

Dále se uplatní jako prostředek:
– proti zmírnění stárnutí
– při chronické artritidě
– proti roztroušené skleróze
– jako mimořádně efektní prostředek rekonvalescence

po mozkové mrtvici
Koenzym Q 10 je ovšem míněn jako doplněk, nikoli
náhrada klasické léčby!!

Doporučené dávky:
– preventivně 30 mg denně
– terapeuticky minimálně 100 mg
– užívejte ho nejlépe s jídlem pro lepší vstřebatelnost

(je rozpustný v tucích)
– účinek můžete posílit společným užíváním s vitami

nem C a E, karnitinem, B2 nebo B1
– dosud nebyly zaznamenány žádné negativní vedlejší

účinky, a to ani v případě výrazného předávkování.

V lékárně se s ním nejčastěji setkáte ve formě tablet
nebo kapslí od 100 do 700 Kč.
Může být obohacen o selen nebo zinek.

Veronika Lážková, farmaceutická laborant
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Ve středu 9. května jsme šly jako obvykle na druhou
vyučovací hodiny pracovních činností, ale tato hodina
byla výjimečná. Paní učitelka pro nás připravila pře-
kvapení. Měly jsme možnost rozvíjet svoji fantazii
v přípravě zdravých pokrmů. A jsme na 100 % lepší
než KFC či MacDonald. Byly jsme rozděleny na dvě
skupiny. Připravily jsme jednohubky a zeleninový
salát. K pití jsme si každá uvařila čaj. Když jsme při
práci pozorovaly druhou skupinu, shodly jsme se, že je
velmi šikovná. Tato hodina se nám ze všech hodin pra-
covních činností zdála nejlepší a doufáme, že si to
budeme moci zopakovat.

T. Birková, I. Maczanová, J. Kohoutová,
 V. Polcarová, K. Kutišová

Škola v květnu

• Ve škole proběhla třídenní
kontrola České školní inspekce
zaměřená na výchovu ke zdra-
ví a na kontrolu školní
dokumentace. Inspekce neshle-
dala žádné závažné nedostat-
ky a konstatovala, že výchova

ke zdraví je na naší škole na standardní úrovni. Jako
pozitivní bylo hodnoceno příznivé klima školy, dobrá
spolupráce se školskou radou, a především s rodiči,
a také četné školní i mimoškolní akce zaměřené na
výchovu ke zdraví. Rezervy byly shledány především
v nedostatečných prostorových podmínkách školy,a to
už dnes, kdy je škola naplněna oproti teoretické kapa-
citě z 87 %. S rostoucí výstavbou Běchovic je nezbyt-
né již dnes plánovat možnosti jejího rozšíření. Celá
inspekční zpráva bude k přečtení na stránkách České
školní inspekce www.csicr.cz na záložce rodiče a žáci
– inspekční zprávy.

• Přijímací řízení na střední školy dopadlo takto:
z 24 žáků 9. třídy se dostalo na školu v prvním kole
podle svého výběru 22, zbylí dva si našli školu ve dru-
hém kole. Ze 7 žáků 5. třídy, kteří se hlásili na víceletá
gymnázia, jich bylo úspěšných 5. Gratulujeme a přeje-
me hodně úspěchů na střední škole.

• Od neděle 21. května do středy 30. května vyjela
na školu v přírodě 1. až 4. třída. V polovině června po-
jede 6. a 9. třída. V ostatních třídách se nenašel dosta-
tečný počet zájemců, což je velká škoda.

• Jak to bude slušet našim budoucím prvňáčkům ve
školních lavicích se můžete podívat na našich webo-
vých stránkách www.zsbechovice.cz. V úterý 15. 5.
totiž proběhla již tradiční akce Zkus být školákem.
Děti kromě toho, že si složily papírové čepice, se
i více poznaly se svou budoucí třídní učitelkou, paní
Silovskou.

Jaroslav Svátek, ředitel školy

ZDRAVÉ POKRMY VYHRÁVAJÍ

V životě člověk zažije mnoho
věcí, radostí i smutků a zůstane
mu spousta vzpomínek. Ale žád-
ná z nich nemůže nahradit jednu
určitou – na bývalou školu.

Je to místo, kde člověka vy-
chovávají, vzdělávají a vedou ho
od jeho prvních nejistých krůčků.
Je to devět nezapomenutelných
let, kdy si najdete mnoho přátel,
kteří při vás stojí a podrží vás nad

vodou, když je zrovna nejhůř. Jsou to časy her a zábavy,
objevujete stále nové věci a přibývají vám nové zkuše-
nosti.

Nikdy nezapomenete na dobu, kdy vás učili číst
a psát, kdy jste si poprvé sedli do školní lavice a poznali
svého prvního učitele. Už nezažijete podobné chvíle
a stojí za to si je pořádně užít. Celých devět let si ale
říkáte, že škola je k ničemu, že kvůli ní přicházíte o svůj
volný čas. Nakonec si uvědomíte, že máte těsně před
odchodem a bude se vám po ní jistě stýskat.

Uvědomíte si, že nebýt právě této školy, nikdy byste
nepotkali ty lidi, se kterými jste chodili ven a které jste
měli rádi. Pak vám je jen líto, že už to končí a vy opouštíte
svoji lavici, třídu, školu, učitele a spolužáky. Vždyť pře-
ce jen to je místo, kde vás odmalička k něčemu vedli
a připravovali vás na další život. Nyní máte odejít…

V tomto okamžiku nevíte, jestli se těšíte na další
školu nebo se vám už teď stýská po té staré a známé.

Myslím si, že toto životní období patří mezi ta nej-
krásnější a určitě i po letech stojí za to si zavzpomínat
na ty staré dobré časy. Odcházíme a věřím, že i v nás
krásné vzpomínky dlouho zůstanou.

Za 9. třídu Petr Bláha

ŠKOLA, KTERÁ MĚ NAUČILA ČÍST

Otevřený klub Neposeda
pondělí, úterý a čtvrtek 13.00 – 17.00 hod.

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org
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Od 1. června 2007 začíná svoz bioodpadu v MČ
Praha 21 – Újezd nad Lesy. Do poloviny května se při-
hlásilo kolem 160 domácností, které chtějí třídit rost-
linný odpad.

Na odboru životního prostředí si občané přišli vypl-
nit smlouvu a do konce května Pražské služby, a. s.,
zavezly sběrné nádoby na bioodpad, tedy compostei-
nery. Každá nádoba je označena štítkem, na kterém je
uvedeno, ve kterých měsících se bude kompostér vy-
vážet. Pokud na sběrné nádobě nebude štítek, popelni-
ce se nevyveze.

Nádoba bude vyvážena v sobotu 1x za 14 dní každý
lichý týden. První vývoz se uskuteční první lichý týden
v červnu, což je sobota 9. června.

Období svozu byla vybrána podle aktuální poptávky
občanů, a to takto:

období svozu nádoba 120 l nádoba 240 l
leden – prosinec 595 Kč           1071,00 Kč
březen – prosinec 500 Kč             892,50 Kč
duben – listopad 412 Kč             714,00 Kč
květen – listopad 357 Kč             625,00 Kč
květen – říjen 305 Kč             535,50 Kč

Podle poptávky bylo nutné sjednotit období svozu,
neboť není možné, aby svozová společnost jela vysy-
pat jednu nebo dvě nádoby.

Kdo bude mít zájem zapojit se do třídění rostlinného
odpadu, může se přihlásit na Odboru životního prostře-
dí a dopravy ÚMČ Praha 21, tel.: 281 012 943.

Pokud se přihlásí z MČ Praha-Běchovice alespoň
50 domácností, přijdou si vyplnit smlouvu na OŽPD
ÚMČ Praha 21, Staroklánovická 260, Praha 9, a budou
zapojeny do svozu bioodpadu s MČ Praha 21.

Postupně počítáme s rozšířením svozu na celý
správní obvod Praha 21.

Martina Nejtková, OŽPD

BIOODPAD ZATÍM NA ÚJEZDĚ
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** Akce každé 11-té jídlo zdarma  ****  Akce každé 11-té jídlo zdarma  ****  Akce každé 11-té jídlo zdarma

Pozor nově i 20 druhů zmrzliny ALGIDA

A
kce každé 11-té jídlo zdarm

a   A
kce každé 11-té jídlo zdarm

a  A
kce každé 11-té jídlo zdarm

a   A
kce každé 11-té jídlo

Občanské sdružení

Nudíte se?! Kupte si medvídka mývala,
... anebo zavítejte k nám!

Odpoledne 28. června 2007
se uskuteční zábavná aukce pro Neposedu
s divadlem, hudbou a hrami pro každého.

Těšíme se na vás!

Za občanské sdružení Neposeda
předsedkyně Melanie Zajacová.

Více informací na www.neposeda.org

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

Novinka: Fotokniha
ve třech velikostech

Informace na tel.: 606 481 222
Výdej zakázek po dohodě!

Do Říčan 442
Praha 9 - Běchovice, 190 11

Pizza od 69 Kč (29 druhů), tousty, saláty, špagety,
tortellini, penne, togliatelle, gnocchi, risotto.

Zmrzlinové poháry a dezerty.
Kuřecí a vepřové speciality, smažený sýr, utopenec

nakl. Hermelín, tlačenka a klobása.
Pečené vepřové koleno, cca 1kg 119 Kč

Točené pivo: Pilsner Urquell 26 Kč, Gambrinus 17 Kč a Velkopopovický Kozel 15 Kč
Moravské bílé a červené víno

Italské espresso Lavazza, káva Latte
Nealko nápoje Coca Cola, Fanta, Sprite, Kofola, Cappy atd.

AKCE pro naše věrné zákazníky KAŽDÉ 11-té JÍDLO ZDARMA
ale POZOR i každé 11-té pivo a drink ZDARMA

Nové telefonní číslo:
objednávky – rezervace  603 271 834

Otevírací doba:
po – pá: 15.30 – 22.30    so – ne 11.30 – 22.30

Pozor nově i 20 druhů zmrzliny ALGIDA
Přijímáme stravenky!

 PIZZERIE RESTAURACE

ristorante PAPACURA  pizza
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Vážení čtenáři,
děkuji všem, kteří vrátili knihy zapůjčené z MK

Praha. Chci ještě zajistit nový výměnný soubor knih,
abyste měli na prázdniny větší výběr. Tentokrát máme
i více novinek našich knih. Určitě si mezi nimi najdete
dostatek zajímavé četby na letní dny. Přijďte si vybrat!
Knihy vypůjčené v červnu můžete bez prodlužování
vrátit až v září. O prázdninách bude knihovna pro ve-
řejnost uzavřena. Pokud by měl někdo zájem si knihy
vyměnit i v této době, je možné se předem domluvit.
Budu pracovat na zavádění nového počítačového pro-
gramu.

Všichni, kdo máte rádi naši knihovnu, budete mít
asi také radost ze zdokonalování jejích služeb. V rámci
projektu ministerstva kultury a na návrh městské knihov-
ny v Praze z titulu regionálních služeb jsme získali
nový počítač s příslušenstvím a knihovnický program
Clavius. Tento program je nejčastěji instalován v knihov-
nách naší republiky. Umožňuje zapsat větší množství
údajů o knihách, které získává i z internetu, zkvalitňu-
je půjčování knih pomocí čárových kódů a nabízí i dal-
ší služby. Je to renomovaný program, je určitě dokona-
lejší než ten, který vyrobil zdarma minulý knihovník.
I když nám tento jednoduchý program dobře sloužil
sedm let a díky němu byla naše knihovna jednou
z mála malých knihoven obsluhovaných elektronicky,
musíme myslet na další vývoj. Zápis databáze téměř

NOVINKY V KNIHOVNĚ

AUTOŠKOLA
Lubomír Bartoš

v základní škole v Běchovicích

Provádíme výuku a výcvik skupiny AM, A1, Ao, An, B, B+E,
školení řidičů-referentů, kondiční jízdy

Akční nabídka pro všechny: Sk. B za 7000 Kč
Možno i na splátky!!!

Jezdíme s moderními vozidly Mitsubishi Lancer, Škoda Fabia, Octavia, Felicia,
Ford Focus, Lancia Delta a motocykly Kawasaki ER5 a Jawa.

100% individuální přístup ke každému zájemci i co se místa a času jízd týče.

Kontakt:
T-Mobile: 737 76 00 38, 603 829 731
Vodafone: 774 302 965
O2: 606 326 7898
http: www.autoskolapasecky.cz
E-mail: radek.pasecky@centrum.cz

Klub malý Neposeda pro rodiče s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a čtvrtek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org
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10 000 knih a 400 čtenářů do nového programu, pole-
pení knih čárovými kódy a další potřebné činnosti
budou vyžadovat hodně práce a času. V knihovně
v Horních Počernicích pracují s programem Clavius
téměř rok a jsou spokojeni jak čtenáři tak i knihovníci.
Věřím, že se to v Běchovicích také podaří.

Přeji dětem pěkné vysvědčení a vydařené prázdni-
ny. Dospělým hodně zdraví a pohody o dovolené. Všem
hezké zážitky s krásnou knihou.

Věra Santolíková, knihovnice

Nové knihy před prázdninami:

Pro děti a mládež ke Dni dětí
Emily Roddaová Deltora 2 – Země stínů
Emily Roddaová Deltora 3 – Dračí hnízdo
Emily Roddaová Deltora 3 – Brána stínů
Tomas Brezina Ségra, ty jsi hvězda
Roald Dahl Karlík a továrna na čokoládu
J. Kainar, Z. Miler Posmíval se konipásek
L. Štíplová, J. Němeček Prvních 12 příběhů

Čtyřlístku 1969–1970
Disney Medvídek Pú- Pomáhej

svým kamarádům
Disney Princezna Popelka a její

sen o velkém bále
W. a Ch. Awdry O mašince Tomášovi 5
Eduard Petiška Dobrodružství malých ces-

tovatelů
F. Hrubín a kol. aut. První čtení

Beletrie
James Herriot Yorkshirské povídky
L. Pecháček a kol. aut. Co z tebe bude
Michael Cunningham Hodiny
C. S. Lewis Návštěvníci z mlčící planety
Robin Cook Horečka
Ivan Kraus Muž na vlastní stopě
Jack Whyte Chrámová hora
Noah Gordon Šaman
Richard Gordon Doktor v domě
Jan Žáček Jsem statečná žena
Philipp Vandenberg Zapomenutý pergamen

Naučná literatura
J. Filipec a kol. aut. Slovník spisovné češtiny
Marie Sochorová Český jazyk a literatura

– ucelená příprava k maturitě
Kol. autorů Piráti
Kol. autorů Rytíři
Humor
Jiří Winter – Neprakta V hospůdce s Nepraktou

Detektivky
Ed McBain Poslední tanec
Vlastimil Vondruška Dýka s hadem – Hříšní lidé

Království českého
Vlastimil Vondruška Zdislava a ztracené relikvie

– Hříšní lidé Království čes
kého

Georges Simenon Maingret a inspektor Protiva
a další příběhy

Blahopřání
a poděkování

Zastupitelstvo Městské části
Praha-Běchovice a redakční rada
Života Běchovic blahopřeje všem
spoluobčanům, kteří se dožívají
v měsíci červnu 2007 významného
životního jubilea a přeje jim pevné
zdraví do dalších let.

Není krásné být dítětem,
je krásné myslit na dobu,
kdy jsme byli dětmi.

Cesare Pavese

Blahopřejeme zakladatelkám Klubu malý Neposeda
Aleně Fritzenové a Heleně Motyčkové k narození
 syna Tomáše a dcery Emy. Přejeme všem hodně zdraví
a štěstí a těšíme se na další spolupráci.

Za tým o. s. Neposeda Melanie Zajacová,
předsedkyně sdružení

Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:
Zdeňka Svátková (2), Jan Jech (5), archiv DP (2)

Místní knihovna v Běchovicích
úterý 9 – 12, 15 – 18 a čtvrtek 12 – 18
www.praha-bechovice.cz/knihovna

Život Běchovic – vydává Úřad MČ Praha-Běchovice * E-mail: podatelna@praha-bechovice.cz * tel.: 281 932 223 * www.praha-bechovice.cz
Šéfredaktor :Jan Jech * Redakční rada: Ing. J. Santolík, PhDr. M. Bubníková, K. Kuková, A. Lázenský, Z. Púčeková * E-mail: zb@jechsoft.cz.
Dáno do tisku 28. 6. 2007 * Povoleno NVP – č.j.kult.-3-2255/77. * Za obsahovou a názorovou stránku článku odpovídá jeho autor.
Redakce děkuje za pochopení, že některé texty je třeba upravit nebo zkrátit * Sazba a tisk – BETIS spol. s r. o. * Příspěvky přijímáme
do 15. každého měsíce.* Inzerci je možno projednat na ÚMČ Praha-Běchovice. * Do všech domácností Běchovic ZDARMA. * Náklad 800 ks.

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za blahopřání k mým
narozeninám a za dárek, který mi byl předán paní
Svobodovou.

Věra Slavíčková

MO ČRS Běchovice žádá všechny zájemce
o červnové soustředění mládeže, aby odevzdali při-
hlášky co nejdříve vedoucímu akce Vladimíru
Kafkovi a nečekali s tím až na poslední chvíli.


